
Vragen op grond van artikel 58 van het Reglement van Orde: Beleidskader grondwater 

Op 1 april kondigden de drie Brabantse waterschappen aan dat op dit moment de meeste 
peilbuizen boven de grenswaarde staan en dat daarom is besloten dat agrariërs en andere 
grondeigenaren hun grasland van 1 april tot 1 juni mogen beregenen met grondwater. De 
fractie van Water Natuurlijk beseft heel goed hoe belangrijk grasland is voor agrarische en 
andere bedrijven. Tegelijk maakt Water Natuurlijk zich grote zorgen over de nog steeds 
schrikbarende droogte nu het droge seizoen eigenlijk nog moet beginnen.  

De grondwatervoorraad nam in de wintermaanden toe door het regenwater dat - meer dan 
ooit - werd vastgehouden in sloten en beken, geeft u zelf aan in uw berichtgeving. Maar in 
maart zakte het grondwater weer snel door beperkte regenval en hogere temperaturen. Dat 
lijkt inmiddels een patroon: vorig jaar gebeurde bijvoorbeeld hetzelfde. Het opgestapelde 
grondwatertekort van de afgelopen jaren is dus nog lang niet ingelopen. Bossen zijn na drie 
extreem droge jaren op diverse plaatsen inmiddels aan het afsterven en biodiversiteit neemt 
in rap tempo af door het veel te lage grondwaterpeil dat bij lange na niet voldoende wordt 
aangevuld door regenwater. De Dommel is druk bezig samen met agrariërs en andere 
bedrijven en maatschappelijke partners met maatregelen om meer water vast te houden en 
te infiltreren. 

Op 31 maart jongstleden is bovendien een nieuw langjarig waterbeheerplan vastgesteld dat 
een noodzakelijke trendbreuk is in waterbeheerbeleid, op grond van bittere noodzaak 
gericht op urgentie en watertransitie: op alle mogelijke manieren water vasthouden en 
infiltreren en functies die zich aan het bodem- en watersysteem aanpassen in plaats van 
andersom, waarbij het waterschap anderen ondersteunt bij het maken van de verandering.  

Daarnaast heeft de watergraaf vorig jaar april de noodzaak aangegeven dat de gemaakte 
afspraken en het opgestelde grondwater- en beregeningsbeleid zo snel mogelijk moeten 
worden herzien: “We moeten goed kijken naar hoe we beter water kunnen vasthouden in 
ons gebied en dat beter kunnen benutten. Wij geloven dat we deze complexe opgave niet als 
waterschap alleen kunnen oplossen, en doen een dringend beroep op onze gebiedspartners 
om deze afspraken snel te herzien en toe-komstbestendig te maken. Onze inzet is voor 
volgend voorjaar nieuwe afspraken te hebben. In de tussentijd stimuleren we ook het zoeken 
naar alternatieven voor beregening.” 

Daarom heeft Water Natuurlijk de volgende vragen aan het Dagelijks Bestuur: 

1. Gaat er gedurende de twee maanden tussentijdse evaluatie plaatsvinden op grond 
van de actuele stand van zaken (onder meer de peilbuisstanden en de staat van de 
natuur) in de verschillende deelgebieden. Zo ja: wordt het toestaan van beregenen in 
die deelgebieden dan maatwerkgericht heroverwogen? Zo niet: waarom niet? 

2. Wat is de stand van zaken aangaande het voorgenomen nieuwe Beleidskader 
Grondwater in Brabant?  

3. Waar zet waterschap de Dommel inhoudelijk op in binnen dat nieuwe beleidskader?  



4. De ZLTO positioneert de boeren als belangrijke waterbeheerders (persbericht d.d. 25 
maart 2021) en geeft aan dat beregening de sluitpost moet zijn voor de 
watervoorziening. Hoe worden op dit moment boeren gestimuleerd/bijgestaan om 
‘plan A’-maatregelen te nemen, zodat die sluitpost niet meer of veel minder nodig is?  

5. Kunnen alternatieven voor beregening voor agrarische en andere bedrijven verder 
versneld c.q. gestimuleerd worden? Zo ja, op welke manier(-en)?  

  

Met vriendelijke groeten namens de fractie van Water Natuurlijk, 

Veerle Slegers 

 

 


